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REFERAT PA LUU  

Mødets 
art: 

 PA LUU møde   Tid: kl. 12.30 - 15.00 

Dato: 27. november 

2024 

  BEMÆRK! - Sted: Blangstedgårdsvej 8 – det store mødelokale 
 

Ordstyr
er: 

Maiken Seiferheld   Referent: Jette Duus Hansen  

Afbud: Anette Christensen, 
Charlotte Sigurdsson, 
Lene Bjergmann og 
Hanne Winther 

 
Deltagere: Maiken Seiferheld, Ellen Nielsen, Louise Marlene 
Jensen, Marianne Hjord, Käthe Lund, Kristina Børsholt og 
Steen Smedegaard Kjeldsen 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendelse af dagsorden  
 

2.  Nyt fra skolen Steen orienterer om seneste nyt fra skolen: 
 
Status på optag i 2024 (bilag er vedhæftet dagsordenen) - punkt 
fra tidligere møde med ønske om info på optaget. 
Bilag viser procenttal på overgangselever fra GF2 til 
Hovedforløb hen over foråret 2024. 
 
Besked fra Charlotte Sigurdsson, – som deltog kort på møde i 
Strategisk Ældrechefforum mandag. 
Interessen for at arbejde videre med pædagogiske assistenter 
på ældreområdet vil ikke blive prioriteret aktuelt grundet 
mange andre dagsordener og temaer på ældreområdet. 
 
Der har været afholdt 2 fælles temadage på SOSU Fyn i sidste 
uge med fokus på bæredygtighed, herunder også temaet social 
bæredygtighed - tema, som der er et strategisk fokus på i 
skolens strategi for 2024-2027. 

3. Orientering fra PA-
uddannelsen 

Steen orienterer om seneste nyt fra PA-uddannelsen: 

Der er en løbende drøftelse med regionens socialområde 
omkring opstart af EUV1-hold med kun deres medarbejdere. 
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Lige nu planlægges der mod en start for holdet d. 1. oktober 
2025.  

PA-teamet - grundforløb og hovedforløb - har afholdt 2 
seminardage med fokus på, hvordan PA kan organiseres ved 2 
årlige optage på uddannelsen – med start i 2026.  Derudover 
blev der bl.a.  også set på opgaveplacering i relation til 
teamstruktur og organisering. 

Der vil stadig blive sendt infomails ud vedr. PAU og SOSU Fyn – 
vil dog ikke ske med en ugentlig frekvens som tidligere. 

Anette har efterspurgt et overblik på det aktuelle elevtal på PA 
(EUD & EUX) - ser således ud:  

PA-elever november 2024 
  Hold Antal elever 

EUD 

2301551o 18 
2301552o 12 
2306551o 25 
2306552o 26 
2406551o 24 
2406552o 23 

EUX 
2208540o EUX 12 
2308540o EUX 17 
2408540o EUX 17 

EUV1 
2402558o EUV1 15 
2408558o EUV1 20 

I alt   209 
 
Bemærk: Vi har ikke GF2 PA i efteråret og GF1 er ikke opdelt på 
SOSU/PA. 

4.  Anbefalinger fra LUU til 
elevernes introduktion i 
oplæring 

Punktet er dagsordenssat i forlængelse af sidste møde d. 25. 
september. Som afsæt til punktet var der til mødet rundsendt 
materiale fra Odense Kommune 

På baggrund af drøftelsen af punktet blev det besluttet at 
nedsætte en arbejdsgruppe, der arbejder med 
anbefalinger/forventninger til oplæringsstederne i 
kommunerne. Anbefalingerne og forventningerne skal være en 
fælles standard, som alle elever kan forvente at møde i deres 
oplæring uagtet hvilken kommune, som eleven er ansat i. 
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Arbejdsgruppe: Kristina Børsholt, Maiken Seiferheld, Louise 
Jensen, Annette Christensen og Steen Smedegaard Kjeldsen  

Steen indkalder arbejdsgruppen til første møde i januar 2025. 

5. Pædagogiske assistenters 
jobmuligheder 

  

v. Käthe, Lene og Hanne. 

  

På møde i november 2023 konkluderede LUU, at der er behov 
for til næste møde at få data om antallet af ansatte 
pædagogiske assistenter på specialområdet, i dagplejen og på 
ældreområdet og se det i forholdet til det samlede antal 
ansatte på de beskrevne områder. Herved vil vi kunne få en 
fornemmelse af, hvor stor en andel af det ansatte personale på 
de tre områder, som i dag er pædagogiske assistenter, og 
hvordan potentialet for ansættelse er. Dette mhp. at fortsætte 
drøftelsen om pædagogiske assistenters jobmuligheder. 

Käthe fremlagde sine tal fra FOA Sydfyn. Punktet bliver taget 
op til næste møde, hvor Lene og Hanne på samme måde bedes 
have data med, alternativt fremsende dem til mødet. 

6. Ansættelsesforløb til 
hovedforløbet 

Orientering fra rekrutteringsudvalget ift. proces foråret 2025 på 
GF2 – justeringer i ansættelsesforløb. 
 
Udkast til ansættelses proces fremlagt af Maiken og Marianne 
pba. møde med skolen og efterfølgende arbejdsgruppe, hvor 
Julie (underviser på GF2) deltog. 
  
Arbejdsgruppen har bl.a. besluttet/aftalt: 

- Forkorte ansættelsesprocessen. 
- Udarbejde en skabelon til eleverne der søger 

elevstillinger.  
- Stillingsopslag offentliggøres 24. februar, dagen efter 

afholdes jobbazar. 
- Elever arbejder i danskundervisningen med 

ansøgninger og udarbejder en kort video. 
- Samtaler gennemføres over 8 dage i april. 
- Tilbagemelding til alle elever gives samme dag, den 15. 

april. 
- Arbejdsgivere indkalder kandidater på to fastlagte 

dage med en deadline for tilbagemeldinger. 
- Runde 2 af samtaler afholdes efter påske. 
- Når kommunen har besluttet, hvem der ansættes, 

meddeles dette til skolen, som dermed får overblik 
over elever, der eventuelt skal til 2. samtale. 
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Drøftelse omkring jobbazar, opstilling så der er bedre plads og 
strøm.  Ønske om at elever kommer i hold, så der ikke bliver for 
fyldt.  
Maiken og Marianne indkalder til et koordinatormøde, når 
processen er på plads, og informere om processen og datoer.  
Samtalerne afholdes fortsat på skolen.  
 

7. Fælles læringsmaterialer Opfølgning på sidste mødes pkt. 4 om bekendtgørelse og nye 
reviderede mål.  

Vi tager på et kommende afsæt i dét arbejde, der pt. sker i 
gruppen, der arbejder med fælles læringsmaterialer. Steen 
undersøger status på arbejdet. 

Punktet tages op på næste møde til marts.   

8. 2 årlige optag på 
grundforløb 

Udkast til nye skole- og oplæringsplaner med 2 årlige optag – 
se bilag. Til drøftelse. 

Steen gennemgår mulig ny organisering på PA ved 2 optag 
årligt.   

Fordelen ved 2 optag årligt er at der er elever som overlapper 
hinanden i oplæringen, uden pauser, som en fordel for driften. 
Der vil være behov for at aftale fælles med kommunerne, 
hvordan deres elevansættelser fordeler sig på 2 optag – mod 
nu hvor alle kommuner ansætter i løbet af foråret. 

Der bliver arbejdet videre på skolen med de 2 årlige optag – 
med sigte på at have det plads til opstart i 2026. 

9.  AMU-området Eventuelt nyt fra videreuddannelsen eftersendes.  

Der er gået info ud fra VU tidligere i november måned 
v/Charlotte Schultz.  

10.  Nyt fra elevrådet Elevrådet er ved at finde nye medlemmer, herunder også fra 
PAU. Eleverne får hjælp fra kommunikationsafdelingen i 
forhold til at rekruttere nye medlemmer.   

11.  Nyt fra 
udvalgsmedlemmer 

v/ alle 

Steen:  

På det kommende GF2-forløb arbejdes der på at give eleverne 
en ugentlig dag i praksis i en periode – bl.a. pba. gode 
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erfaringer med samarbejde med Louisegården fra Odense 
Kommune.  

Maiken/Odense Kommune har varslet, at der kan være et mere 
udbygget og aftalt samarbejde med dagplejen i kommunen. 
Næste skridt er at mødes for at blive konkrete.  

Vi har aktuelt 7 estiske elever, der ønsker praktik i Danmark i en 
kortere periode i det nye år. De søger plads med Erasmus+ 
midler. Jette (international koordinator) skriver til 
uddannelseskoordinatorer for mere info og for hjælp til at 
finde praktiksted i kommunerne til disse elever.  

Kristina Børsholt:  

Vil der være mulighed for at placere oplæring i udlandet 
tidligere i uddannelsesforløbet for PA EUX? Kort drøftet på 
mødet - arbejdes der ikke videre i. 

12.  Evaluering af dagens møde Generel betragtning – et udmærket møde. 

13.  Evt. Intet til punktet. 

 


